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حمله به آزادی و زندگی مشهورترين زن سياهپوست هاليوود
هنرپيشه اسکاری صرفاً به خاطر يک اظهارنظر درباره هولوکاست

 

زير شديدترين فشارهای سياسی و رسانه ای قرار گرفت

اجرای نمايش ميداني»جان فدا« از 8 دی

   نويد پارسا
»ووپی گولدبرگ«، هنرپيش�ه سياهپوست هاليوود به 
خاطر اظهارنظر درباره هولوکاس�ت با انتقادات فراوانی 
مواجه و از برخی برنامه ها کنار گذاش�ته ش�ده اس�ت.

رسانه های غربی طی 100 روز گذشته درباره وضعیت زنان در 
ایران به تبلیغات دروغین پرحجمی دامن زدند، اما حالا ورایتی 
خبر می دهد مشهورترین بازیگر زن سیاهپوست امریکایی 
صرفاً به دلیل یک اظهارنظر معمولی درباره هولوكاس��ت از 

فعالیت های سینمایی كنار گذاشته شده است. 
ورایتی در این باره می نویسد: »ووپی گولدبرگ«، هنرپیشه 
سیاهپوس��ت هالیوود به خاطر اظهارنظر علی��ه یهودیان و 
هولوكاست با انتقادات فراوانی مواجه و از برخی برنامه ها كنار 
گذاشته شده است. این اولین بار نیست كه این بازیگر علیه 

یهودیان و هولوكاست اظهارنظر می كند.
جاناتان گرین بلت، رئیس مركزی با عنوان اتحادیه ضدافترا، 
به تندی از موضع و سخنان این هنرپیشه اسکاری انتقاد و آن 

را »عمیقاً توهین آمیز و سرشار از نادانی« توصیف كرد!
به جز این مقام بسیاری دیگر از دست اندركاران هالیوود و مقامات 
سیاسی نیز به حمایت از یهودیان و لابی های صهیونیستی علیه 
این هنرپیشه محبوب موضع گرفتند و از جوانب مختلف او را 
تحت فشار قرار دادند تا آنجا كه از برخی برنامه ها همچون برنامه 
پربیننده تلویزیونی »ویو«)veiw()نما( كنار گذاشته شد. فشارها 
تا آنجا ادامه یافت كه این بازیگر هالیوودی مجبور شد سه مرتبه 
عذرخواهی كند. مسئله ای كه از مغایرت كامل با بحث و شعار 
آزادی بیان در كشور امریکا حکایت دارد. اظهارات ووپی گلدبرگ 
در آستانه سال نو میلادی در سطح گسترده ای وایرال شد و آخر 

هفته ای جنجالی را در ایالات متحده امریکا به دنبال داشت. این 
اظهارات، انتقادات گسترده و فوری سازمان های یهودی از جمله 

لیگ ضدافترا و موزه هولوكاست ایالات متحده را برانگیخت.
جاناتان گرین بلت، رئیس اتحادیه ضدافت��را در مورد اظهارات 
ضدیهود و ضدهولوكاست این هنرپیش��ه گفت: »نظرات ووپی 
نشان دهنده عدم آگاهی كامل از تركیب چند قومیتی و چند نژادی 
جامعه یهودی است. او باید فوراً عذرخواهی كند و در واقع متعهد 

شود كه در مورد ماهیت واقعی یهودستیزی آموزش ببیند!«
فشار رسانه ای و سیاسی علیه مشهورترین بازیگر سیاهپوست 
هالیوود در حالی رخ داده كه این بازیگر صرفاً یک اظهارنظر 
معمولی درباره هولوكاست انجام داده و به این موضوع اشاره 
كرده كه موضوع هولوكاست هیچ ربطی به نژادپرستی نازی ها 

نداشته، بلکه این مسئله ای میان سفیدپوستان بوده است. 
همین یک جمله كافی بود تا آزادی بیان این زن سیاهپوست 
امریکایی كه از قضا مشهورترین زن سیاهپوست هالیوود و 
تنها زن سیاهپوستی است كه جایزه اسکار را دریافت كرده، 

مجبور شود سه بار به طور رسمی عذرخواهی كند.

نماي�ش ميدان�ي »ج�ان ف�دا« از ام�روز پنج ش�نبه 
8دي در بوس�تان ولايت ته�ران روي صحن�ه مي رود. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي س��ازمان هنري 
رس��انه اي اوج، نمایش میداني »جان فدا« از 8 دي با موضوع 
زندگي سردار مقاومت سپهبد حاج قاسم سلیماني روي صحنه 
مي رود.  این روایت كه دي امسال در بوستان ولایت تهران اجرا 

مي ش��ود، س��یري در زندگاني پر بركت مرد خستگي ناپذیر 
میدان هاي جهاد، سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیماني 
است.  این نمایش میداني از 8لغایت ۲5 دي 1401، هر شب 
ساعت 19 در بوس��تان ولایت تهران میزبان مخاطبان است.  
علاقه مندان مي توانند براي تهیه و رزرو بلیت خود، به سامانه 

NAMATICKET. IR مراجعه كنند.

گروه سينمايي هنر و تجربه راه اندازي مي کند

طرح »سينما اردو« در سراسر کشور
سرپرس�ت گ�روه س�ينمايي هن�ر و تجرب�ه از اج�راي 
طرح�ي ب�ه ن�ام »س�ينما اردو« ب�ا ه�دف تماش�اي فيلم 
از س�وي دانش آم�وزان و س�پس نقد فيلم هاي س�ينمايي 
گروه ک�ودك و نوج�وان در تمام مدارس کش�ور خب�ر داد. 
به گزارش »ج��وان«، اجراي طرح »س��ینما اردو« با همکاري 
گروه س��ینمایي هنر و تجربه و س��ازمان دانش آموزي وزارت 
آموزش و پرورش با نمایش فیلم »عینک« از روز گذشته آغاز 
شد.  اكران و رونمایي از فیلم »عینک« به تهیه كنندگي مهدي 
عظیمي میرآبادي و كارگرداني رضا آقایي، با حضور عوامل فیلم، 
مدیران گروه سینمایي هنر و تجربه، مدیران وزارت آموزش و 
پرورش، سازمان دانش آموزي و بیش از 300 دانش آموز دختر 

مقاطع مختلف تحصیلي برگزار شد. 
محمد طیب، سرپرست گروه سینمایي هنر و تجربه در این مراسم 
با اعلام راه اندازي طرح »سینما اردو« در سراسر كشور گفت : قصد 
اجراي طرحي به نام »سینما اردو« را در تمام مدارس كشور داشتیم 
كه امروز، اولین روز از اجراي این طرح است.  وي ادامه داد: این طرح 
با هدف تماشاي فیلم از سوي دانش آموزان و سپس نقد فیلم هاي 
سینمایي گروه كودك و نوجوان راه اندازي شده است. همچنین در 
این طرح بخشي به نام »پویش« در نظر گرفته شده كه دانش آموزان 

با ارسال ویدئوي نقد خود از فیلم، در مسابقه شركت مي كنند. 
مهدي عظیمي میرآبادي، تهیه كننده ضمن تشکر و قدرداني 
از هنروتجربه كه چنین شرایطي را براي اكران فیلم »عینک« 
مهیا كردند گفت: از اكران این فیلم در چنین ش��رایطي بسیار 
خوشحالم . شور و نش��اط به سالن سینما برگش��ت. امیدوارم 
فیلم هاي گروه كودك و نوجوان با استقبال خوبي روبه رو شوند.  
رضا آقایي، كارگردان فیلم نیز در ادامه افزود: بسیار خوشحالم 

كه این فیلم بعد چند س��ال به اكران رس��ید. انرژي و شوق در 
دانش آموزان، نشاط را به سینما برگرداند و امیدوارم از تماشاي 

فیلم لذت ببرند و در پایان، حتماً فیلم را نقد كنند. 
سانیا رمضاني بازیگر فیلم »عینک« هم از عوامل و بازیگران فیلم 
تشکر كرد و براي فیلم آرزوي موفقیت كرد.  در این آیین رونمایي، 
جمعي از مدیران فرهنگي و سینمایي، مسئولان آموزش و پرورش 
و اهالي رس��انه حضور داشتند.   پوس��تر فیلم »عینک« توسط 

مدیران، عوامل فیلم و نمایندگان دانش آموزان امضا شد. 
 همچنی��ن در پایان نمایش فیل��م »عینک« ب��ا موضوع فیلم 
مس��ابقه اي برگزار ش��د و جوایزي به دانش آموزان اهدا ش��د.  
فیلم س��ینمایي »عینک« از امروز هفتم دي اكران مي شود و 
علاقه مندان مي توانند با مراجعه به س��ایت هاي بلیت فروشي 

اقدام به تهیه بلیت كنند.  
بنابر این گزارش به نظر مي رسد گروه س��ینمایي هنر و تجربه 
به طرح سینما اردو به عنوان یک راه حل براي ارتباط تماشاگر 
كودك و نوجوان با سینما نگاه مي كند، اما اساساً ریشه مشکلات 

سینما را باید جاي دیگري جست وجو كرد.

در گفت وگوی »جوان« با مدير باشگاه فيلم سوره مطرح شد

حادثه شاهچراغ و شهادت صدیقه طاهره)س(  
الهام بخش »محافظ« شد

دیدهبان

سینما

رویداد

نمایش

انتشارات »راه يار« منتشر کرد
 »در آغوش هور« درباره شهيدي 

كه بعد از 36سال تفحص شد
کت�اب »در آغ�وش ه�ور« داس�تان زندگ�ي س�ردار 
ش�هيد غلامرض�ا پروان�ه از تول�د تا ش�هادت ب�ه روايت 
خان�واده و همرزم�ان چ�اپ و روان�ه ب�ازار نش�ر ش�د. 
كتاب »در آغوش هور« داس��تان زندگي سردار شهید غلامرضا 
پروانه از تولد تا شهادت به روایت خانواده و همرزمان به قلم هادي 
برادران فیروزآبادي و از سوي انتش��ارات »راه یار« چاپ و روانه 
بازار نشر شد.  در این كتاب بخشي از پروانگي هاي شهید مظلوم 
غلامرضا پروانه مهمان نگاه شماست؛ از پیله تا پرواز. شهیدي كه 
مثل بیشتر ش��هداي جنگ تحمیلي از طبقه مستضعفین بود. 
همان طبقه اي كه بار اصلي پیروزي انقلاب و سپس دفاع از آن در 
هشت سال دفاع مقدس را بر دوش كشید. همان طبقه اي كه پیر 
جماران، صاحبان انقلاب و ولي نعمتان خود و دیگران خطابشان 
مي كرد، اما امروز دیگر نامشان كمتر برخوردار، قشر آسیب پذیر 
یا طبقه فرودست است. عشایرزاده بود. در روستا متولد شد و در 
جنوب شهر بالید. یتیم كه شد، سختي هاي زندگي اش دوچندان 
شد، اما چه چیز بهتر از سختي براي رهیدن از پیله راحت طلبي. 
یتیمي، كار، سختي، كمي درس مدرسه و بیشتر مطالعه، یک به  
یک اسباب دریدن پیله هاي خودخواهي و ناآگاهي و بي توجهي 
به رشد معنوي در دنیا را فراهم و غلامرضا پروانه را گام  به گام به 
پروانه شدن نزدیک كرد. اولین بار براي رسیدن به نور با فرار از گارد 

شاهنشاهي پرواز كرد و با شروع جنگ به نور رسید. . . 
خبري از غلامرضا پروانه بعد از شهادت باز نیامد. پیکرش 36سال 
در هور مفقود ماند؛ هر چند در این مدت دو بار تشییع شد؛ یک 
بار روحش و بار دیگر، به جاي پیکر شهیدي كه همنامش بود، اما 
تیر1398 آزمایش دي  ان  اي ثابت كرد پاره استخوان هاي تازه 
تفحص  شده در منطقه عملیاتي خیبر به غلامرضا پروانه تعلق دارد 
و اینگونه، بعد از 36 سال به آغوش شهرش برگشت.  كتاب »در 
آغوش هور« در 19۲صفحه، شمارگان هزارو۲00جلد و قیمت 

50 هزار تومان از سوي انتشارات »راه یار« منتشر شده است. 
----------------------------------------------------

 15 پروژه در شهرك غزالي 
در حال فيلمبرداري هستند 

مدير ش�هرك غزالي درباره پروژه هاي در حال توليد در اين 
شهرك سينمايي و تلويزيوني اعلام کرد: اکنون بيش از ۱۵پروژه 
سينمايي و تلويزيوني که ش�امل فيلم، سريال و برنامه هاي 
تلويزيوني هستند، در شهرك غزالي مستقر و مشغول به کارند. 
مهدي میرچي، مدیر ش��هرك غزالي درب��اره آخرین وضعیت 
پروژه هاي در حال ساخت در شهرك غزالي به ایسنا گفت: در حال 
حاضر سه فیلم سینمایي »متروپل«، »بهشت تبهکاران« و »آیینه« 
در این شهرك سینمایي و تلویزیوني مشغول تصویربرداري است. 
همچنین تصویربرداري سریال هاي الف ویژه اي همچون »سلمان 
فارس��ي« و »نائله« )عش��ق كوفي( همچنان ادامه دارد. سریال 
»نائله« به تهیه كنندگي س��عید س��عدي و كارگرداني حس��ن 
آخوندپور روزهاي پایان��ي تصویرب��رداري اش را مي گذراند، اما 
مجموعه »سلمان فارسي« ساخته داوود میرباقري فعلاً تا مدت ها 
كارش در شهرك ادامه خواهد داشت.  میرچي همچنین با اشاره 
به استقرار دیگر دكورهاي برنامه هاي تلویزیوني توضیح داد: در 
حال حاضر بیش از 10 برنامه تلویزیوني در شهرك غزالي دكور 
دارن��د و مش��غول تصویربرداري اند.»خاله ش��ادونه«، »بالان«، 
»نگاتیو پلاس«، »ساعت صفر«، »دیدي نو«، »خارج از محدوده« 
و »آچاهار« از جمله برنامه هاي تلویزیوني مس��تقر در ش��هرك 
هستند. همچنین برنامه »بچه مسلمان« شبکه قرآن هم قرار است 
به زودي وارد شهرك شود. این برنامه فعلًا در مرحله پیش تولید 
به سر مي برد.  مدیر شهرك سینمایي و تلویزیوني غزالي در پایان 
گفت: سریال هاي در دست تولید براي تلویزیون زیاد است، اما فعلًا 
وارد شهرك غزالي نشده اند. در حال حاضر همین دو سریالي كه 

نام برده شد، مشغول به كار هستند. 
----------------------------------------------------

 »ملك سليمان« با موضوع حاج قاسم 
به فصل سوم رسيد

فصل س�وم برنامه تلويزيوني »ملک س�ليمان« ويژه ايام 
سومين سالگرد شهادت سردار دل ها حاج قاسم سليماني 

روي آنتن شبکه يک مي رود. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي پروژه، فصل سوم برنامه 
تلویزیوني »ملک سلیمان« ویژه ایام سومین سالگرد شهادت سردار 
دل ها حاج قاسم سلیماني از امشب چهارشنبه 7دي ماه ساعت 
۲0 از شبکه یک سیما پخش مي شود.  محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شوراي اس��لامي، محمدعلي جعفري فرمانده سابق كل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي، علي لاریجاني رئیس سابق مجلس 
شوراي اس��لامي، امیرعلي حاجي زاده فرمانده نیروي هوافضاي 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي، حجت الاسلام علي اكبري رئیس 
شوراي سیاست گذاري ائمه جمعه، مسعود اسداللهي از دوستان 
و همکاران قدیمي شهید سلیماني، محمدمهدي همت و مهدي 
حنیف فرزندان ش��هدا از جمله مهمانان فصل س��وم ویژه برنامه 
»ملک سلیمان« هستند.  بررسي 10موضوع از نگاه حاج قاسم و 
گفت وگو درباره مسائل و حواشي روز از جمله محورهاي این برنامه 
تلویزیوني است.  اجراي ویژه برنامه 10قسمتي »ملک سلیمان« را 

سیدمحمدعلي صدري نیا بر عهده دارد.

   محمدصادق عابدينی
همزمان با ايام فاطميه دوم و روزهای شهادت 
حض�رت زه�را)س(، فيل�م کوتاهی ب�ه نام 
»محافظ« و با شعار پس�رها هميشه محافظ 
مادرانشان هستند، منتشر شده است! فيلمی 
که در آن به ماجرای شهادت يک مادر در حادثه 
تروريستی حرم حضرت احمد بن موسی)ع( 
می پ�ردازد. اثری۱0دقيقه ای، ام�ا تأثيرگذار 
ک�ه در فض�ای مج�ازی بازتاب ه�ای زيادی 
داش�ته اس�ت. محمدج�واد موح�د، مدير 
باشگاه فيلم س�وره و تهيه کننده »محافظ« 
در گفت وگ�و ب�ا »ج�وان« از ش�کل گيری تا 
ساخت اين فيلم و سختی های آن گفته است.

    
باش�گاه فيلم س�وره پيش از اين نيز 
درب�اره حوادثی مثل ش�هدای منا يا 
شهدای غواص اثر توليد کرده بود، اما 
برای حادثه تروريستی حرم حضرت 
ش�اهچراغ خيلی زود اي�ن اتفاق رخ 
داد. اين س�رعت عمل از کجا نشئت 

گرفته است؟
هنرمند نس��بت به اتفاقات اطرافش بی تفاوت 
نیس��ت. ما در باشگاه فیلم س��وره در خصوص 
اتفاقات كشور واكنش داش��ته ایم، مانند فیلم 
»دایو« كه برای شهدای غواص تولید كردیم و دو 
سال پس از آمدن پیکر شهدای غواص به نمایش 
درآمد. ما بین خودمان اصطلاحی داریم كه باید 
یک ایده خوب خیس بخورد و خوب دم بکشد 
تا تبدیل به یک كار هنری تأثیرگذار شود. این 
اتفاق در موضوع حادثه حرم حضرت شاهچراغ 
خیلی زود اتفاق افتاد. شاید برای ایده های دیگر 

طولانی تر شود.
برای توليد فيلم درب�اره حادثه حرم 
ش�اهچراغ فکر می کرديد توليد کار 

چقدر طول بکشد؟
افقی كه برای این كار در نظر گرفته بودیم یک بازه 
سه ماهه بود. از نظر ما كاری باید ساخته می شد 
كه مختص این اتفاق نباشد و به جمیع اتفاقات 
ماه های اخیر اشاره داشته باشد، برای همین در 
جلساتی كه با هنرمندان در باشگاه داشتیم به این 

موضوع پرداختیم. 
 اين جلس�ات با چه مح�وری برگزار 

می شود؟
تقریباً درباره هر اتفاقی كه در كشور رخ می دهد، در 
باشگاه فیلم سوره جلسه می گذاریم و آن را از منظر 
خودمان بررسی می كنیم، حتی درباره جام جهانی 
فوتبال هم ای��ن كار را انجام دادی��م. برای حادثه 
تروریستی حرم شاهچراغ هم از سه، چهار روز پس 
از حادثه جلسه داش��تیم. در آن جلسات نزدیک 
به 10 تا 15 ایده مطرح ش��د. از بین آنها ایده ای 
كه كمیل ارجمندی از بچه های باش��گاه مطرح 
كرد، مورد قبول واقع شد و طرح اولیه فیلمنامه 

»محافظ« بر اساس این ایده شکل گرفت.
فيلم کوت�اه محافظ در اي�ام فاطميه 
و س�الگرد ش�هادت حضرت فاطمه 
زهرا)س( منتشر شد، انتخاب اين کار 

با توجه به مضمون فيلم انجام شد؟
بله، ایده اولیه كار یک نگاه مادرانه و ارتباط بین 
مادر و فرزند داش��ت كه از نظر ما می توانست نخ 
ارتباطی بین حادثه شاهچراغ و شهادت حضرت 
فاطمه)س( باش��د. برای همین ت��لاش كردیم 
پیش تولید را خیلی سریع انجام دهیم تا كار برای 
پخش در ایام ش��هادت حضرت زهرا)س( آماده 
شود. در كار هم اش��اره هایی به ماجرای شهادت 
حضرت داش��تیم، مثل حضور حض��رت زهرا با 

امام حسن)ع( یا قضیه چادر و پهلوی شکسته.
در خلاصه داس�تان »محافظ« اشاره 
شده به اينکه اين فيلم درباره ساعات 
پايانی زندگی يک مادر است، آيا اين 
فيلم از روی زندگی يک شهيد واقعی 

توليد شده است؟
در روزهایی كه برای كار ایده پردازی می كردیم، 
هنوز فریم های زیادی از واقعه حمله تروریستی 

به حرم بیرون نیامده بود. چند تک فریم بود كه 
اتفاقاً یکی از آنها را هم فکر كنم حسن روح الامین 
كار كرد كه مادری تیر خورده و شهید روی دست 
فرزندش افتاده است. اینکه واقعاً مادری در كنار 
فرزندش شهید شده، مردم در كنار ضریح حرم 
پناه گرفته اند و زیر چادر پنهان شده اند، همگی 
جزو اتفاقات واقعی آن روز بوده، اما ممکن است 
برای افراد مختلفی این اتفاق ها رخ داده باشد، ما 

برداشت خودمان را برای یک نفر انجام دادیم. 
در اي�ن س�اعت ک�ه با ه�م صحبت 
می کنيم، چقدر از انتشار فيلم محافظ 

گذشته است؟
حدود یک روز و نیم و هنوز به دو روز نرسیده است.
 در اين مدت چقدر بازديد داشته ايد؟

كار در ش��بکه های اجتماعی منتشر شده، ولی 
عملاً به دلیل شرایط موجود اینستاگرام را نداریم 
و بیشتر در یوتیوب، تلویزیون، تلوبیون، تلگرام، 
روبیکا و دیگر شبکه های اجتماعی داخلی منتشر 
شده است. آخرین آماری كه گرفتم، بیش از 3/5 

میلیون بازدید بود. 
 نظرات مردم درباره کار چطور بود؟

ما تیمی در روابط عمومی سوره فیلم داریم كه 
وظیفه اش دریافت میزان بازدیدها، بازخورد ها 
و نمرات كاربران است. این كار معمولاً چهار یا 
پنج روز پس از انتشار انجام می شود، باید منتظر 
باشیم تا آنها آمار بازدید و نظرات را منتشر كنند، 
اما خودم از كامنت هایی كه دیدیم، اس��تقبال 
مردم را مشاهده كردم. مخاطبان با این كار حس 
گرفته اند و مظلومیت خانواده ها را در این واقعه 

حس كرده اند. 
بعضی وقت ها کارهايی توليد می شود 
که حجم استقبال از آنها بيش از تصور 
اس�ت، گويا عنايت و توجهی از جای 
ديگری ب�ه آن ش�ده، اي�ن را در کار 

»محافظ« حس کرده ايد؟
واقعیت این اس��ت كه بعضی از كاره��ا اگر مورد 
عنایت قرار نگیرند اصلًا ساخته نمی شوند، چه 
برسد به اینکه مورد توجه مردم هم قرار بگیرند. 
این اتفاق در سال های اخیر بارها رخ داده است. 
ما در همین باشگاه س��وره، نماآهنگی را تولید 
كردیم كه از نظر پروداكشن و كارگردانی خیلی 
كار معمولی بود، اما در نمایش در حد انفجار مورد 
توجه مردم قرار گرفت. كار گروه سرود ارغوان كه 
مورد عنایت و تفقد مقام معظم رهبری هم واقع 
شد. این كار ش��اید از نظر هنری یک اثر عادی و 
ساده بود، اما نیت پاكی كه پشت آن قرار داشت، 
باعث شد دیده شود. در این زمینه شاید مهم ترین 
مثال همان سرود »س��لام فرمانده« باشد كه در 
عین سادگی جهانی شده است. البته این را هم 
بگویم كه باشگاه سوره یکی از مراكزی است كه به 
صورت حرفه ای و تخصصی در زمینه تولید فیلم 

كوتاه فعال اس��ت و »محافظ« صد و هفتادمین 
تولید ما بود. پیشتر هم كارهای پربیننده ای مانند 
»علمک« را تولید كرده ایم یا كار »سرباز« با نمایی 
از دست حاج قاسم كه بازتاب زیادی داشت. در 
جش��نواره فیلم كوتاه تهران هم فیلم »نوش��ابه 

مشکی« را داشتیم كه در این رویداد درخشید. 
چرا در کار »محافظ« از بازيگر چهره 

استفاده نکرديد؟
تلاش كردیم كه بازیگر چهره بیاوریم، از طرفی هم 
به دلیل اینکه لوكیشن فیلم محدود بود و بخشی از 
كار در زیر یک چادر بود، حضور چهره به كار كمک 
می كرد، اما الان كه نتیجه كار را می بینیم، خیلی 

خوشحالم كه این كار را نکردیم.
اشاره کرديد که می خواستيد بازيگر 

چهره بياوريد، چرا اين اتفاق نيفتاد؟
به دلای��ل متفاوتی این اتفاق رخ ن��داد، خیلی از 
هنرمندانی ك��ه با آنها صحبت كردیم، دوس��ت 
نداشتند در این ش��رایط كار كنند، در حالی كه 
وظیفه هنرمند این است در شرایطی كه شاید حال 
جامعه خوب نیست، تلاش كند حس خوبی ایجاد 
كند. بعضی از بازیگران هم بودند كه با موضوع كار 
كنار نمی آمدند. بعضی دیگر بودند كه با موضوع 
مشکلی نداشتند، اما می ترسیدند كه در فضای 
مجازی تحت فش��ار و ناس��زاگویی ترول ها قرار 
بگیرند.  حتی بازیگری هم بود كه جزو چهره های 
خیلی مشهور سینماست كه گفت اگر فیلم هفت 

ماه دیگر منتشر شود حاضرم در آن بازی كنم. 
 ب�رای فائق آمدن بر اين مش�کل چه 

کرديد؟
ما سراغ بازیگران خوب تئاتری رفتیم. نزدیک به 
60 یا 70 بازیگر خانم تئاتر را دیدیم تا بالاخره از 

بین آنها بازیگر را انتخاب كردیم. 
 بازيگ�ر خردس�ال ه�م حض�ور 
تأثيرگذاری دارد، اين بازيگر را چطور 

انتخاب کرديد؟
معمولاً مراكزی هستند كه به كودكان بازیگری 
یاد می دهند و كسانی كه به دنبال بازیگر خردسال 
می گردند از این مراكز استفاده می كنند. ما نزدیک 
به 140 بازیگر كودك را دیدیم و از بین آنها 15 نفر 
را انتخاب كردیم و تست گرفتیم. از یک سو بازه 
سنی پنج تا شش س��ال برایمان مهم بود، حتی 
بازیگران خیلی خوبی پیدا شدند، اما به دلیل سن 
مجبور شدیم ردشان كنیم تا اینکه به این بازیگر 

خردسال رسیدیم. 
 کل کار در ح�رم حضرت ش�اهچراغ 
ضبط ش�ده اس�ت، برای ضبط فيلم 

مشکلی پيش نيامد؟
ما پیش تولید سختی داشتیم، چون كل كار در حرم 
بود و به دلیل مسائل امنیتی دشواری های خاصی 

داشتیم. شلوغی حرم هم مزید بر علت بود. 
کارگردان فيلم کيست؟

حسین دارابی، فیلم را كارگردانی كرده است. 
 چرا کار را بدون تيتراژ منتشر کرديد؟

باكس تیتراژ دو دقیقه و نیم بود و این برای یک كار 10 
دقیقه ای خیلی بلند بود. ما از نظر پروداكشن به اندازه 
یک فیلم سینمایی عوامل داشتیم و اگر می خواستیم 
تیتراژ كامل برویم زمان زیادی می گرفت كه پخش 
در فضای مج��ازی و تلویزیون را تح��ت تأثیر قرار 
می داد. از سوی دیگر ملاحظاتی هم بود. بالاخره به 
دلیل شرایط فعلی ربات ها و آلبانی نشین ها فضای 
مسمومی را ایجاد كرده اند و فحاشی می كنند. برای 
جلوگیری از اتفاقات اینچنینی صرفاً به لوگوی باشگاه 

فیلم سوره كفایت كردیم. 
کار زبان بين الملل�ی دارد، يعنی بعد 
انس�انی آن می تواند با همه مردم در 
جهان ارتب�اط برقرار کن�د، آيا برای 
پخ�ش آن در پلتفرم ه�ای خارجی 
به صورت دوبله ي�ا زيرنويس فکری 

کرده ايد؟
در سازمان سینمایی س��وره ما واحد بین المللی 
داریم كه مسئولیت پخش و بازاریابی محصولات 
را برعهده دارد. ما قطعاً به پخش بین المللی كار 

فکر می كنیم و برای آن برنامه داریم. 
محافظ به يکی از اتفاقات ماه های اخير 
اشاره دارد، آيا برای ديگر اتفاقات اين 
ماه ها هم توليدات�ی داريد يا طرحی 

برای توليد در دست داريد؟
چندی پیش تیزر فرهنگی درباره رفتار سلبریتی ها 
در فضای مجازی و كنشگری غلط آنها در حوادث 
اخیر تولید كردیم كه بعضی هایشان می گفتند 
غم عالم در دلش��ان نشس��ته و بعد به مراس��م 
عروسی و پارتی ش��بانه می رفتند. این كار به نام 
»خودت باش« تولید و منتشر شد كه خوب هم 
بازدید گرفت. امیدواریم بتوانیم برای سیستان و 
بلوچستان عزیز كه امسال اتفاقات دردناكی در آن 
رخ داده است، یک كار در شأن و خوب انجام دهیم. 
البته طرح آن آماده شده و باید ببینیم شرایطش 

فراهم می شود یا نه.

موحد: باشگاه سوره یکی از 
مراکزی است که به صورت 
حرف��ه ای و تخصص��ی در 
زمین��ه تولی��د فیل��م کوتاه 
 فع��ال اس��ت و »محاف��ظ« 
صد و هفتادمین تولید ما بود

پيامبر اعظم)ص(: 

خردمن�د را نش�ايد ک�ه جز 
در س�ه کار بکوش�د: نيک�و 
ساختن زندگانی، گام سپاری 
برای رس�تاخيز و کاميابی از 

غيرحرام.

تحفه العقول


